
Dnia 24.12.2024r.

Rada Gminy Brudzew
Radni-Sesja

Protokół
Sesja Rady Gminy Brudzew w dniach 20 grudnia 2024 - 20 grudnia 2024

Miejsce posiedzenia: Urząd Gminy Brudzew

Obrady rozpoczęto 20 grudnia 2024 o godz. 16:15, a zakończono o godz. 17:22 dnia 20 
grudnia 2024.

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.
Obecni:
1. Mirosław Andrzejewski
2. Andrzej Ciemniewski
3. Katarzyna Janik
4. Sławomir Kaszyński
5. Dariusz Kiciński
6. Tomasz Kiciński
7. Agnieszka Kowalewska-Darul
8. Mariusz Kowalewski
9. Krzysztof Kubanek
10. Piotr Maciaszek
11. Marek Oblizajek
12. Katarzyna Sęk
13. Jacek Siekacz
14. Radosław Szafoni
15. Adrian Zięba
 
1. Otwarcie obrad XI Sesji Rady Gminy Brudzew oraz powitanie radnych i gości.

 Przewodniczący Rady Piotr Maciaszek otworzył o godzinie 16:15 obrady XI Sesji Rady. 
Gminy  Brudzew.  Powitał  Wójta  Gminy  Brudzew  Cezarego  Krasowskiego,  Zastępce 
Wójta  Pawła  Jacaszka,  Skarbnik  Gminy  Wiolettę  Gadomską,  Sekretarza  gminy 
Tomasza Józefowicza, Radnych i  Radne Gminy Brudzew, pracownika obsługi rady i 
informatyka.
 
2. Stwierdzenie quorum.
 
Głosowano w sprawie:
Sprawdzenie obecności
Wyniki głosowania
OBECNY: 15, NIEOBECNY: 0
Wyniki imienne:
OBECNY (15)



Mirosław Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński, 
Dariusz Kiciński, Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, 
Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, 
Radosław Szafoni, Adrian Zięba
 
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  na  15  Radnych  w  Sesji  bierze  udział  15 
Radnych co stanowi quorum obradowania. 

3. informacje nt. porządku obrad.
 
Porządek obrad
1. Otwarcie obrad XI Sesji Rady Gminy Brudzew oraz powitanie radnych i gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. informacje nt. porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z IX Sesji rady Gminy Brudzew.
5. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Gminy Brudzew
6. Interpelacje i zapytania Radnych do Wójta Gminy Brudzew.
7. Odpowiedzi Wójta Gminy Brudzew na zgłoszone interpelacje i zapytania.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2025-2030.
 a) odczytanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brudzew na 
lata 2025-2030
 b) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Brudzew
 c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.
 d) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami
 e) głosowania nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brudzew na lata 2025-2030.
9. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025.
 a) odczytanie projektu uchwały budżetowej na 2025 rok.
 b) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Brudzew.
 c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.
 d) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami
 e) głosowanie nad projektem uchwaly budżetowej na rok 2025.
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2024-2030.
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmianw budżecie gminy na 2024 rok.
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, 
odraczania  spłaty  lub  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  o  charakterze 
cywilnoprawnym przypadającym gminie  Brudzew lub  jej  jednostkom organizacyjnym 
oraz  warunków  dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach  w  których  ulga 
stanowić będzie pomoc publiczną.
13. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Brudzew o podejmowanych działaniach 
w okresie międzysesyjnym.
14. Sprawozdanie Wójta Gminy Brudzew w okresie międzysesyjnym.
15. Wolne wnioski i informacje. odpowiedzi na wolne wnioski i informacje.
16. Zamkniecie obrad XI Sesji Rady  Gminy Brudzew



Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  porządek  obrad  był  przesłany  Radnym  w 
materiałach. Czy Radni zgłaszają uwagi , pytania do porządku obrad?. Radni nie zgłosili 
pytań, ani uwag do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z IX Sesji rady Gminy Brudzew.

 Przewodniczący  Rady  poinformował  Radnych,  że  protokół  z  IX  Sesji  Rady  Gminy 
Brudzew był  wyłożony w biurze rady i  przed Sesją.  Czy Radni  zgłaszają  uwagi  do 
protokołu.? Radni uwag nie zgłosili. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z IX Sesji rady Gminy Brudzew.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński, 
Dariusz Kiciński, Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, 
Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, 
Radosław Szafoni, Adrian Zięba
 
Protokół został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”.

5. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Gminy Brudzew

  Przewodniczący  Rady poinformował  Radnych,  że  protokół  z  IX  Sesji  Rady  Gminy 
Brudzew był  wyłożony w biurze rady i  przed Sesją.  Czy Radni  zgłaszają  uwagi  do 
protokołu.? Radni uwag nie zgłosili. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Gminy Brudzew
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński, 
Dariusz Kiciński, Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, 
Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, 
Radosław Szafoni, Adrian Zięba

Protokół został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”.
 
6. Interpelacje i zapytania Radnych do Wójta Gminy Brudzew.
 
Przewodniczący Rady – czy gmina jest przygotowana do zimy?



7. Odpowiedzi Wójta Gminy Brudzew na zgłoszone interpelacje i zapytania.

 Do  pytania  Przewodniczącego  Rady  –  została  zakupiona  sól,  w  styczniu  będzie 
zakupiona nowa posypywarka. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2025-2030.
 
 a) odczytanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brudzew na 
lata 2025-2030. 

Projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  gminy  informując  Radnych,  że  Wieloletnia 
Prognoza Finansowa jest wywołana na okres pięcioletni z uwagi na dofinansowanie i 
zawarcie umowy na realizację przedsięwzięć. Załącznik nr 1 do uchwały przedstawia 
dochody i wydatki, ogółem bieżące wydatki majątkowe, wynik budżetu, przedstawienie 
sposobu finansowania, przychody i rozchody. Dane są zgodne z uchwałą budżetową. 
Załącznik  nr  2  do  uchwały  przedstawia  wykaz  przedsięwzięć  które  są  wpisane  do 
realizacji. Z głównych  przedsięwzięć to:
- wdrożenie strategii na rzecz neutralności klimatycznej Wielkopolska Wschodnia 2040 
– realizacja tego przedsięwzięcia jest  do roku 2030 z uwagi   na wkład własny  na 
doradce klimatycznego,
- zakup  samochodu strażackiego dla OSP Brudzew – realizacja  w 2025 roku, zadanie 
ujęte w budżecie gminy.
Z Inwestycji nie ujętych w budżecie a będą realizowane, czyli wykraczający poza rok 
budżetowy to:
- odbiór odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie 
gminy Brudzew – okres realizacji 2025 -2027 - 3 letni po 600.000,00 zł w każdym roku.
-  budowa  linii  kolejowej  Turek  –  Konin  –  zabezpieczony  wkład  własny  w  kwocie 
7.106,00 zł w 2025 roku. Cały wkład własny będzie wynosił 1.000.000,00 zł.  Skarbnik 
dodał,  że  dotacja  do  Województwa  Wielkopolskiego  została  przekazana  jednakże 
została przez województwa do gminy zwrócona. Dlaczego dotacja jest przekazywana? 
Ano dlatego że nadal wiąże gminę z województwem umowa, i gmina ma obowiązek 
przekazywania dotacji.
- łączy nas zieleń, betonozie mówimy nie – modernizacja terenów zielonych na terenie 
gminy Brudzew. Zadanie do realizacji w budżecie w 2025 roku na kwotę 540.000,00 zł
 Kolejnym zadaniem do realizacji przez gminę będzie zadania pt. wykorzystanie  energii 
odnawialnej  w gminie Brudzew poprzez montaż instalacji  fotowoltaicznej  oraz pomp 
ciepła C.U.W na które gmina Brudzew – kwota inwestycji 4.779.980,00 zł. W 2025 roku 
gmina Brudzew na to zadanie przeznacza 3.080.140,00 zł, a w 2026 roku, 699.840,00 
zł,
-  kompleksowa  modernizacja  energetyczna  budynku  urzędu  gminy  brudzew  –  do 
realizacji  na  okres  2024-2026,  całkowity  koszt  760.000,00  zł  w  roku  2025  kwota 
345.000,00 a w roku 2026 kwota 375.000,00zł.
Oraz 



zadanie  polegające  na  przebudowie  budynku  mieszkalnego  wraz  z  adaptacją 
pomieszczeń  w  msc.  Kwiatków  z  przeznaczeniem  na  pomieszczenia  kulturowo-
administarcyjne. Łączna kwota 530.000,00 zł do realizacji na lat a2025-2026 gdzie w 
2025 roku po 250.000,00 zł w każdym roku. W roku 2024 roku gmina poniosła koszt na 
to zadanie w kwocie 30.000,00 zł. 
 
 b) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Brudzew

Komisja Budżetu 

Komisja  Budżetu  i  Mienia  Komunalnego  na  posiedzeniu  Komisji,  które  odbyło  się 

17 grudnia 2024 r. w obecności członków  komisji 6 głosami „za” zaopiniowała projekt 

uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2030.

Komisja Ośiwaty

Komisja Oświaty i Spraw Społecznych na posiedzeniu Komisji w dniu  17 grudnia 2024 

r.  w  obecności  członków  komisji  zaopiniowała  pozytywnie  6  głosami  „za”  projekt 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2030.

Komisja Rolnictwa

Komisja  Rolnictwa, Ochrony Środowiska i  Infrastruktury Technicznej   na posiedzeniu 

Komisji   w dniu  17 grudnia  2024 r.   w obecności   członków komisji  zaopiniowała 

pozytywnie 7 głosami „za” 

projekt uchwały   w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2030.

 
 c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałą  nr  SO-7/0957/38/2024  Składu 
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  25.11.2024r.  W 
sprawie  wyrażenia  opinii  o  projekcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Brudzew. Skład Orzekający wyznaczony zarządzeniem nr 16/2023 z 
dnia  4.09.2023  Prezesa  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  w  osobach 
Przewodnicząca  Anna  Krzymińska,  Członkowie  Renata  Konowałek  i  Zofia  Ligocka, 
wyrazili  opinie  pozytywną  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  Brudzew  projekcie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-+2030
 
 d) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami

brak dyskusji
 
 e) głosowania nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brudzew na lata 2025-2030.



 
Głosowano w sprawie:
głosowania nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Brudzew na lata 2025-2030.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław Andrzejewski, Andrzej Ciemniewski, Katarzyna Janik, Sławomir Kaszyński, 
Dariusz Kiciński, Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, 
Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, 
Radosław Szafoni, Adrian Zięba

Przewodniczący Rady poinformował, że Uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 
głosów „za”. 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025.
 
 a) odczytanie projektu uchwały budżetowej na 2025 rok.

Skarbnik  gminy  przedstawiła  projekt  uchwały  budżetowej  na  2025  roku  przed 
autopoprawkami.  Dochody   budżetu  gminy  będą  wynosić  42.857.217,00  zł,  z  tego 
dochody  bieżące  40.844.937,00  a  dochody  majątkowe  2.012.280,00  zł.  Wydatki 
budżetu  gminy  na  2025  roku  będą  wynosić  42.857.217,00  z  tego  wydatki  bieżące 
38.620.083,19 zł, a wydatki majątkowe 4.237.133,81 zł. Wydatki majątkowe pokrywają 
się z wydatkami omawianymi przez Wieloletniej Prognozie Finansowej. najważniejsze 
wydatki majątkowe to inwestycje związane z : przebudową drogi w msc. JANISZEW 
300.000,00 ZŁ, Pomoc finansowa dla Województwa na budowę linii Kolejowej Turek – 
Koni 7106,00 zł,  Adaptacja i  przebudowa opuszczonych budynków w Kwiatkowie na 
cele  ożywienia  społeczno  –  gospodarczego  na  obszarze  rewitalizacji  60.000,00  zł, 
przebudowa budynku mieszkalnego wraz z adaptacją pomieszczeń w msc. Kwiatków z 
przeznaczeniem  na  pomieszczenia  kulturowo  –  administracyjne  250.000,00  zł, 
Kompleksowa modernizacja energetyczna budynku Urzędu Gminy Brudzew 345.000,00 
zł,  zakup  służący  zwiększeniu  cyberbezpieczeństwa  w  Gminie  Brudzew  około  pół 
miliona złotych, zakup samochodu dla OSP Brudzew 1.500.000,00 zł, łączy nas zieleń 
betonozie mówmy NIE 540.000,00 zł. Wydatki w ramach oświetlenia ulicznego, są to 
zadania  głównie  z  funduszu sołeckiego  w msc.  Bogdałów Chrząblic,  Kwiatków,  ul. 
Kolska  w  Brudzewie  Cichów,  Marulew  Tarnowa.  Poza  tym  w  ramach  funduszu 
sołeckiego przeznacza się kwotę 141.413,48 zł  na budowę altany w msc.  Brudzyń, 
Budowa  placu  zabaw  w  msc.  Koźmin,  Olimpia,  doposażenie  placu  zabaw  w  msc. 
Izabelin i Wincentów Zakup działki pod plac zabaw w msc. Bratuszyn. 
W  Budżecie  zaplanowana  jest  kwota  45.000,00  zł  z  przeznaczeniem  na  budowę 
świetlicy  wiejskiej  w  msc.  Izabelin  oraz  kwota  440.000,00  zł  z  przeznaczeniem na 
remont dachu zabytkowego budynku w ,msc. Kwiatków w celu jego ochrony. 
Projekt uchwały budżetowej jest bez deficytu. 
W  uchwale  budżetowej  są  załączniki  które  wskazują  zadania  zlecone,  zadania  z 



wydatków majątkowych,  o kosztach i  przychodach Zakładu Gospodarki  Komunalnej, 
załącznik związany z zadaniami w ramach funduszu sołeckiego, o środkach z funduszu 
COVID oraz Funduszu Pomocy Ukrainie. 
Tworzy się  rezerwę ogólną w kwocie  370.000,00 zł  oraz rezerwę celową w kwocie 
90.000,00  zł  na  realizację  zadań własnych z  zakresu zarządzania  kryzysowego.  W 
uchwale  wskazano  dochody  z  tytułu  sprzedaży  napojów  alkoholowych  w  kwocie 
66.000,00  i  ze  sprzedaży  napojów  alkoholowych  w  obrocie  hurtowym  w  kwocie 
15.000,00. Środki te przeznacza się  na realizację programu rozwiązywania problemów 
alkoholowych w kwocie 77.000,000 oraz na realizację zadań określonych w programie 
przeciwdziałania narkomanii w kwocie 4.000,00 zł.
Wójt  gminy  ma  upoważnienia  do  zaciągania  kredytów  i  pożyczek  w  kwocie  do 
wysokości1.500.000,00 zł

 b) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Brudzew.

Komisja Budżetu i  Mienia Komunalnego  na posiedzeniu Komisji,  które odbyło się 

17 grudnia 2024 r. w obecności członków  komisji zaopiniowała pozytywnie 6 głosami 

„za” projekt uchwały budżetowej na rok 2025.

Komisja Oświaty i Spraw Społecznych  na posiedzeniu Komisji w dniu  17 grudnia 

2024r. w obecności  członków komisji  zaopiniowała pozytywnie 6 głosami „za”  projekt 

uchwały budżetowej  na rok 2025.

Komisja Ochrony Środowiska i Infrastruktury Technicznej  na posiedzeniu Komisji 

w dniu  17 grudnia 2024r. w obecności członków komisji  zaopiniowała  pozytywnie 7 

głosami „za”  projekt uchwały budżetowej na  rok 2025.

 
 c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.

Uchwała nr SO-7/0952/38/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu z dnia 25.11.2024r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu Gminy 
Brudzew na 2025 rok.
 Skład orzekający RIO wyznaczony zarządzeniem nr 16/2023 Prezesa RIO w osobach 
Przewodnicząca  Anna  Krzymińska,  Członkowie  Renata  Konowałek,  Zofia  Ligocka 
wyrazili  opinie  pozytywną  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  Brudzew  projekcie 
budżetu na 2025 rok. 

 d) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami

Skarbnik gminy dodała informacje o autopoprawkach, które zostało wprowadzone na 
wspólnym posiedzeniu komisji. Autopoprawki spowodowały że zwiększyły się dochody 
 o  kwotę  3.080.140,00  zł.  Dochody  te  zwiększyły  się  ponieważ  gmina  otrzymała 
dofinansowanie  na zadanie  pod nazwą wykorzystanie  energii  odnawialnej  w gminie 
Brudzew poprzez montaż instalacji fotowoltaicznych oraz pomp ciepła c.u.w. Zadanie to 



zwiększyły dochody na 2025 rok do kwoty 45.937.357,00 zł, dochody bieżące nie uległy 
zmianie,  natomiast  uległy  zmianie  dochody  majątkowe  do  kwoty  5.092.420,00  zł. 
Zwiększyły się wydatki budżetu gminy Brudzew, które zostały w części sfinansowane 
z nadwyżki z lat ubiegłych, powstał deficyt w kwocie 1.241.768,00 zł. Wydatki budżetu 
gminy zwiększyły się o kwotę 4.321.908,00 zł. Budżet po autopoprawkach i zwiększeniu 
wydatków  wynosi  47.179.125,00  zł,  z  czego  wydatki  bieżące  38.856.854,19  zł, 
a wydatki  majątkowe 8.322.273,81 zł.  Pozostałe punkty uchwały nie uległy zmianie. 
Zwiększenie  wydatków  było  spowodowane  wprowadzeniem  następujących  zadań: 
„wykorzystanie  energii  odnawialnej  w  gminie  Brudzew  poprzez  montaż  instalacji 
fotowoltaicznych  oraz  pomp  ciepła  c.u.w”,  rozbudowa  drogi  wojewódzkiej  nr  470 
Kościelec – Turek- Kalisz w zakresie budowy drogi dla rowerów – 200.000,00 zł, zakup 
posypywarki zimowej na potrzeby ZGK – 90.000,00 zł, pomoc finansowa na poradnie 
zdrowia psychicznego – 6.000,00 zł, zakup i montaż drzwi w szkole podstawowej w 
Koźminie – 35.000,00 zł i 13.000,00 zł, dokształcanie nauczycieli – 4.768,00 zł, budowa 
instalacji fotowoltaicznych na potrzeby SUW w msc. Tarnowa, Krwony, Galew, Dąbrowa 
i  oczyszczalni  ścieków  w  msc.  Brudzew  po  5.000,00  dla  każdej  miejscowości 
dokumentacja, przebudowa i rozbudowa gminnej oczyszczalni ścieków w Brudzewie – 
550.000,00 zł, przebudowa drogi gminnej poprzez wykonanie utwardzonego pobocza w 
msc.  Galew  –  80.000,00  zł,  na  plany  ogólne  gminy  –  178.000,00  zł,  i  na  zakup 
samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych – 60.000,00 zł. 
 
Wójt gminy dodał, że „chciałby aby ten budżet został zrealizowany a nawet żeby zrobić 
więcej. Radny Tomasz Kiciński – zadawałem pytania do budżetu na komisji i teraz nie 
będę  ich  powtarzał,  odpowiedzi  może  nie  satysfakcjonujące  otrzymałem”.  Kwota 
178.000,00 zł na plany ogólne gminy, czy to dotyczy odcinka czy kolejnego etapu? - 
Wójt odpowiadając poinformował, że gminy będą zobowiązany do uchwalania planów 
ogólnych.  Plany ogólne maja  stać  się  planem miejscowym.  Jeżeli  nie  będzie  miała 
gmina planu ogólnego to nie będzie można realizować inwestycji. Wniosek do planu 
ogólnego dla mieszkańców będzie upubliczniony. Będą także organizowane spotkania 
z mieszkańcami w tej sprawie. Na podstawie planu ogólnego można wydawać warunki 
zabudowy.  Termin  wykonania  planów ogólnych  to  koniec  2025  roku.  Urbanistów  w 
Polsce jest mało, ten termin zostanie wydłużony bo nie wszystkie samorządy zdąża 
opracować plan ogólny w terminie. Zastępca Wójta Paweł Jacaszek dodał, że ten plan 
dotyczy całej  gminy Brudzew.  Plan ogólny zastępuje  studium uwarunkowań.  Co się 
zmieni?  Zmieni  się  sposób  bilansowania,  czyli  ustalania  zakresu  inwestycji  pod 
budownictwo mieszkaniowe. Sposób wyliczenia terenów pod budownictwo się zmieni. 
Zakres  terenów  wskazanych  obecnie  w  studium  zostanie  zmniejszony.  Kwota 
178.000,00  zł  to  kwota  otrzymana ze  środków rządowych.  Gmina  Brudzew jest  na 
etapie  wyłonienia  wykonawcy  opracowania  planu  ogólnego.  Jeśli  zostałyby  środki 
z opracowania planu ogólnego, to te środki zostałyby przeznaczone na zrefundowanie 
gminnego programu rewitalizacji. W styczniu będzie ogłoszenie i zbieraniem wniosków 
dla mieszkańców. Warunki zabudowane wydawane do tej pory są obowiązujące nadal. 
Środki na plan ogólny to środki z KPO które do końca 2026 roku muszą być rozliczone. 
Procedura uchwalania planu ogólnego to konsultacje z mieszkańcami, uwagi, do planu, 
komisja urbanistyczna powołana przez Wójta Gminy, która wydaje swoje opinie. Sam 
plan nie będzie podstawą do pobudowania drogi, czy budynku mieszkalnego, to będzie 



dokument  na  podstawie  którego  będzie  można  wydawać  warunki  zabudowy.  Wójt 
dodał,  powierzchnia  pod  budownictwo  znamieniowe  jaka  gmina  może  przeznaczyć 
wynika z bilansu składa się demografia w danej gminie, licza

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2025.
 
Głosowano w sprawie:
głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2025.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński, 
Dariusz Kiciński, Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, 
Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, 
Radosław Szafoni, Adrian Zięba
 
10.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej na lata 2024-2030.
Proszę  bardzo  pani  skarbnik.  Jest  to  uchwała  ostatnia  w  roku  2024.  Uchwała  o 
wieloletniej prognozie finansowej została wywołana ze względu na to, że otrzymaliśmy 
dodatkowe środki z ministerstwa. Środki te wprowadziliśmy w po stronie dochodowej,
a jednocześnie zmniejszyliśmy deficyt i zmniejszyliśmy zaangażowane nadwyżkę.
 I budżet, deficyt zmniejszyliśmy o kwotę 1500000. Deficyt teraz po podjęciu tej uchwały 
będzie wynosił 3303288,85 złotych oraz przychody z tytułu, z tytułu nadwyżki zostały o 
tą  samą kwotę,  czyli  o  1500000 zmniejszone.  I  tak  jak  już  wspominałam mieliśmy 
zaplanowane też udzielenie pożyczki. Ta pożyczka została już spłacona, a wieloletnia 
prognoza, tak jak tutaj wspomniałam, jest wywołana ze względu tylko na to, że zmienił 
się deficyt i przychody z tytułu nadwyżki. Dziękuję bardzo. Tą uchwałę omawialiśmy na 
wspólnym posiedzeniu komisji. Komisje wydały opinię pozytywną.
Przewodniczący Rady czy są jakieś jeszcze zapytania w sprawie wieloletniej prognozy 
 finansowej?
Nie widzę, a więc proszę o przegłosowanie.

Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2024-2030.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński, 
Dariusz Kiciński, Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, 
Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, 
Radosław Szafoni, Adrian Zięba



 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2024 
rok.
Skarbnik Gminy przedstawiła uchwałę, informując Radnych, że wprowadzane są środki 
po stronie dochodowej o kwotę 1532052,95 złotych. Budżet na koniec roku 2024 w 
stronie dochodowej zamykamy kwotą 66197087,64 złoty. Wprowadzamy te ośrodki z 
tytułu funduszu prace na asystenta rodziny jest to kwota 4844,95 złotych. Otrzymałyśmy 
też rezerwę subwencji oświatowej w kwocie 27208 złotych. I tak jak wspomniałam, tak 
zwaną podróbkę, która dzieli się na dwie kwoty. To są środki z Ministerstwa, jedna to 
zwiększenie subwencji ogólnej, jest to kwota 885260 złotych oraz z tytułu udziału w PIT-
ach jest to kwota 614012 złotych. Ponadto zwiększamy wydatki o kwotę 32052,95 złoty.
 Nasza uchwała budżetowa, jeżeli chodzi o plan wydatków na koniec grudnia, będzie 
wynosić 69500446,49 złotych. Proszę, tak jak wspominałam, środki tutaj wprowadzamy 
po stronie wydatkowej na asystenta rodziny i na wynagrodzenia w związku, w oświacie, 
w związku z rezerwą oświatową. Zabezpieczamy środki jeszcze na wydatki bieżące, 
ponieważ jeszcze mamy parę dni grudnia i jeszcze wydatkujemy środki. Są też zmiany 
w planie finansowym roku Szkoły Podstawowej w Koźminie oraz GOPS-u. Tutaj, jeżeli 
chodzi  o  Szkołę  Podstawową  w  Koźminie  to  jeszcze  zabezpieczamy  środki  na 
realizację inwestycji w kwocie 15000 na monitor wizyjny w budynku szkoły. Budżet na 
2024 zamyka się deficytem w kwocie 3303288,85 złotych.

Przewodniczący  Rady  Ta  uchwała  o  zmianie  budżetu  była  tak  samo omawiana  na 
wspólnych posiedzeniach komisji. Komisje wydały opinie pozytywną. Drodzy Państwo, 
czy są jeszcze zapytania, może by się urodziło względem tej zmiany budżetowej na rok 
2024.
Nie widzę, a więc projekt uchwały poddaję pod głos.

Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmianw budżecie gminy na 2024 rok.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński, 
Dariusz Kiciński, Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, 
Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, 
Radosław Szafoni, Adrian Zięba

Przewodniczący Rady.   W głosowaniu brało udział 15 radnych. Swój głos oddało 15 
radnych za zmianę budżetu na rok 2024.

12.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad  i  trybu 
umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych o 
charakterze cywilnoprawnym przypadającym gminie Brudzew lub jej jednostkom 
organizacyjnym  oraz  warunków  dopuszczalności  pomocy  publicznej  w 
przypadkach w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną.



 Skarbnik  Gminy  przedstawiła  projekt  uchwały  informując,  że  jest  to  uchwała,  która 
właściwie traci  moc nasza stara uchwała,  która była podejmowana w 2010 roku ze 
względu na zmianę przepisów. Uchwała ta daje możliwość osobom, które będą zalegać 
w należności o charakterze cywilno-prawnym możliwość złożenia wniosku tutaj do pana 
wójta, aby umorzyć, odroczyć lub rozłożyć na ratę należność. Uchwała ta określa, co 
należy zrobić, co należy dołączyć do wniosku, do dokumentów, a jednocześnie daje 
panu  wójtowi  możliwość  rozpatrzenia  takiego  wniosku,  że  tak  powiem,  zbadania 
wszystkich przesłanek na tym,aby dokonać takiego umorzenia, odroczenia. Odroczenie 
znaczy umorzenie może być w całości z kosztami, z oprocentowaniem, z zaliczeniem 
odsetek oraz z należnościami ubocznymi, czyli kosztami upomnień i innymi, jeżeli by się 
takie pojawiły. Ma możliwość rozłożenia na raty na okres do 12 miesięcy. To też daje, że 
tak powiem, możliwość Panu Wójtowi rozpatrzenia i wydania, albo decyzji negatywnej, 
albo decyzji pozytywnej w formie pisemnej, albo określenie rozłożenia na raty w formie,
w drodze porozumienia między osobą starającą się o umorzenie, o odroczeniu spłaty, a 
panem wójtem.  Powiem tylko,  że  z  tej  uchwały  korzystamy  bardzo  rzadko  z  tego. 
Mieliśmy  jeden  przypadek  z  sześć  lat  temu,  natomiast  mamy  też  mało  należności 
cywilnoprawnych, które przypadają gminie. Tak, jak Państwo wiedzą, w tytule jest, że ta 
uchwała  obowiązuje  zarówno  gminę,  jak  i  jednostki  organizacyjne.  Należności  o 
praktyce cywilnoprawnym to głównie należności z tytułu najmu dzierżawy.

Przewodniczący Rady ta uchwała też była omawiana na wspólnych komisjach. Komisje 
wydały opinię pozytywną. Proszę bardzo poddaję pod dyskusję. Nie widzę, ale poddaję 
uchwałę pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad  i  trybu  umarzania, 
odraczania  spłaty  lub  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  o  charakterze 
cywilnoprawnym przypadającym gminie  Brudzew lub  jej  jednostkom organizacyjnym 
oraz  warunków  dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach  w  których  ulga 
stanowić będzie pomoc publiczną.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mirosław Andrzejewski,  Andrzej  Ciemniewski,  Katarzyna  Janik,  Sławomir  Kaszyński, 
Dariusz Kiciński, Tomasz Kiciński, Agnieszka Kowalewska-Darul, Mariusz Kowalewski, 
Krzysztof Kubanek, Piotr Maciaszek, Marek Oblizajek, Katarzyna Sęk, Jacek Siekacz, 
Radosław Szafoni, Adrian Zięba
 
Przewodniczący Rady podziękował  za głosowanie i  poinformował,  że W głosowaniu 
wzięło udział 15 radnych. Swój głos oddało 15 radnych za przyjęciem tej uchwały.

13.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Brudzew  o  podejmowanych 
działaniach w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący rady poinformował,  że informacja była zamieszczona w materiałach 
Państwo radni mogli się zapoznać, czy są pytania do mojej działalności? Nie widzę, 



14. Sprawozdanie Wójta Gminy Brudzew w okresie międzysesyjnym.

sprawozdania  wójta  gminy  Brudzew  w  okresie  międzysesyjnym  były  materiały 
zamieszczone. Państwo radni mogli się z nimi zapoznać.
Czy są pytania do działalności  pana wójta? Nie widzę, a więc przechodzimy do 15 
punktu.

15. Wolne wnioski i informacje. odpowiedzi na wolne wnioski i informacje.
 
Proszę bardzo pan Mirosław Andrzejewski-przewodniczący.  -  Chciałem Państwu tak 
powiedzieć,  jak  wszyscy pamiętają  7  czerwca przeszło  przez naszą gminę potężne 
gradobicie,  gdzie  praktycznie  w 70% zostały  zniszczone uprawy rolne.  No i  bardzo 
szybka interwencja była pana wójta,  co razem byłem w kontakcie z panem wójtem, 
wysłaliśmy pisma do wszystkich posłów, senatorów z naszego rejonu ze zdjęciami i 
oprócz tego pana wójta namawiałem, żeby nie tylko wysłać te pisma, tylko zadzwonić 
osobiście. Pan wójt zadzwonił i z tego zaproszenia tutaj skorzystał wicewojewoda, co 
przyjechał  na  teren  naszej  gminy  i  też  Wiceminister  Rolnictwa  Pan Kołodziejczak  i 
oprócz tego też akurat z zastępca rozmawiałem i telewizja też chciała przyjechać na 
teren tutaj naszej gminy, co było też właśnie nagłośnione i nie tylko tutaj, ale praktycznie 
na  cały  kraj.  I  to  pomogło,  mówię  otwarcie,  nam  wszystkim  rolnikom,  że  teraz 
praktycznie rolnicy zbierają żniwa. Pod tym względem, że dostali decyzje wszystkie już i 
praktycznie do końca grudnia zostanie to wszystko, ma być wypłacone. I według tego, 
co  nawet  wczoraj  czytałem,  to  już  jest  150000000  przeznaczonych  na  200000000. 
Także moim zdaniem około 80% rolników powinno już mieć te pieniądze na konto. I 
chciałbym właśnie jeszcze podziękować komisji, która była właśnie też po gradobiciu, 
ale szczególnie pani [dźwięk niezrozumiały], która ona poświęciła parę tygodni. Przy 
tym, przy pisaniu tych protokołów i  także w imieniu,  jako członek komisji  chciałbym 
podziękować pani przewodniczącej komisji naszej za duży wkład. No i myślę, że rolnicy 
są chyba zadowoleni. Nikt się, podejrzewam, tak, jak ja rozmawiałem, są zadowoleni z 
tej wypłaty. No, ale to znaczy nie wszyscy, bo być może, że to było tak na 452 tych 
wniosków, ze 60-70 osób nie dostało, ze względu na to, że nie wina to ani komisji, ani 
wójta  tylko  z  racji  tego,  że  mieli  bardzo  dużo  użytków  zielonych,  a  użytki  zielone 
wiadomo nie zostały zniszczone i średnia po prostu wychodziło poniżej 30% produkcji 
roślinnej, bo tutaj nie było brane produkcja zwierzęta też były, ale konkretnie chodziło o 
produkcję roślinną. Także no tutaj no można powiedzieć, że rolnicy nie powinni mieć 
pretensji tutaj, jako do władz gminy, czy komisji, czy coś źle wyszacowane ze względu 
na to, że to nie komisja ustalała te wszystkie, bo to jest szablon, wszystko system i od 
razu to nalicza i wyrzucano, czy to jest w prawo, czy w lewo. Tak jeszcze raz dziękuję 
bardzo.
- Dziękuję bardzo, proszę pan wójt.
-  Tak,  ja  bym  chciał,  ja  bym  chciał  również  podziękować  panu  Rafałowi 
Andrzejewskiemu, który tutaj interweniował i interesował się tą kwestią, no i też, że tak 
powiem, kontrolował, co gmina w tej materii robi. A jak wiecie Państwo, nasza gmina 
była  doświadczona  w  tym  czasie  przez  gradobicie.  Oby  więcej  się  już  nigdy  nie 
powtórzyło, ale ten klimat jest taki, jaki jest i  wszystko jest możliwe. - Może jeszcze 
dokończę, no bo powiem tak, no bo jeśli telewizja akurat w trakcie się przyjechała, bo 



ustaliłem też razem z panem zastępcą wójta, że przyjedzie tutaj mój teren, można tak 
powiedzieć, ze względu na to, że no, wiedziałem, jakie tam jest silne, było to gradobicie, 
zniszczenie i mieliśmy praktycznie wszystkie rośliny do pokazania, a telewizja nie mogła 
sobie  jeździć  tak  po  całej  gminie,  nie  no,  bo  wiadomo,  jak  ustaliliśmy  wszystkie 
urządzenia,  to  mieliśmy  na  miejscu  praktycznie  12  hektarów  kukurydzy,  jęczmień, 
pszenżyto, żyto i wszystko. Ziemniaki, łubin wszystko mieliśmy na miejscu i po prostu 
parę metrów przesuwaliśmy się tylko w boki i to wszystko było nagrane. Wiem, że mieli 
pretensje, no niektórzy zaznaczam, niektórzy bardzo mało z Brudzewa, że w Brudzewie 
to nie nagrywamy. No, a w Brudzewie co mieliśmy pokazać? Ze względu na to,  że 
kukurydza była i zboża, ale pozostałych takich już roślin nie ma. No ziemniaków byśmy 
nie  znaleźli,  łubinu byśmy nie  znaleźli  tutaj,  jako w Brudzewie.  A pan radny to  wie 
chyba, o co chodzi, co najwięcej tak krzyczał, to tak powiem otwarcie z pana akurat tam
w okręgu. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpany został porządek obrad. Jesteśmy 
w  pobliżu  Świąt  Bożego  Narodzenia.  W  imieniu  własnym,  wszystkim  pracownikom 
gminy,  Państwu  radnym  złożyć  życzenia  wesołych,  radosnych,  ciepłych`  w  gronie 
rodzinnym  Świąt  Bożego  Narodzenia.  A  nadchodzący  nowy  rok,  aby  przyszedł  z 
nowymi marzeniami, które się nie spełniły w tym roku, żeby się spełniły w następnym 
roku.  Korzystając  jeszcze  z  tego  miejsca,  cała  Rada  chce  przekazać  życzenia  dla 
wszystkich naszych mieszkańców, równo tych małych, tych najstarszych, aby w naszej 
małej miejscowości, w małej ojczyźnie jaką jest gmina Brudzew żyło nam się spokojnie, 
radośnie tego Rada wszystkim mieszkańcom życzy. Wesołych, radosnych, spokojnych 
świąt oraz szczęśliwego Nowego Roku. To są życzenia od całej Rady Gminy Brudzew. 
Dziękuję bardzo. 

Wójt  Gminy  -  Panie  przewodniczący,  szanowni  Państwo  ja  również  pragnę  złożyć 
życzenia Wam, wszystkim mieszkańcom naszej gminy z okazji  tych najpiękniejszych 
świąt, Świąt Bożego Narodzenia, świąt rodzinnych. Życzę, aby te święta były spędzone 
w gronie rodziny, ale rodzina to także mieszkańcy całej gminy. Ja w imieniu własnym, 
ale także samorządu gminy życzę, abyśmy byli dobrzy dla siebie, abyśmy nie byli źli, 
abyśmy  się  nie  kłócili,  abyśmy  byli  zawsze  zdrowi  i  zawsze  otwarci  na  drugiego 
człowieka. Wszystkiego dobrego, a z okazji nadchodzącego nowego 2025 roku życzę 
tego samego co pan przewodniczący,  żeby było fajnie,  ale  przede wszystkim,  żeby 
jeszcze lepiej było. Wszystkiego dobrego. Dziękuję bardzo.

16. Zamkniecie obrad XI Sesji Rady  Gminy Brudzew
 
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  o  godz.  17:22  zamknął 
obrady XI Sesji Rady Gminy Brudzew, dziękując wszystkim za przybycie. 

Przewodniczący
Rada Gminy Brudzew

 
Przygotował: Agata Gromada protokolant Piotr Maciaszek


